

ISSN 0258-4646



A standard linear barcode is positioned vertically. It consists of vertical bars of varying widths. To the left of the barcode, there is a small number '9'. To the right of the barcode, the numbers '770258464206' are printed horizontally.

0 8>

中国医科大学学报

Zhongguo Yike Daxue Xuebao

月刊 第49卷 第8期 (总第350期) 2020年8月

目 次

论 著

利用荧光蛋白示踪脑微血管内皮细胞微丝的动态变化 杜书嵩,赵伟东(673)

5-羟基-1-甲基海因对百草枯中毒所致肺损伤保护作用的代谢组学研究

..... 高利娜,王光,袁慧雅,刘俊亭(679)

胆维丁乳对急性肺损伤小鼠肺表面活性物质的影响

..... 李野,李斌超,张雅琳,刘宁,刘祖望,孔娟(685)

五酯胶囊增加他克莫司血药浓度治疗特发性膜性肾病的效果

..... 张俊晓,郑建楠,杨伟光,范秋灵,姚丽,刘林林(690)

高糖微环境下小鼠晶状体上皮细胞中赖氨酸乙酰化的蛋白质组学分析 ... 韩笑,阎启昌,王欣玲(694)

高度近视黄斑区视网膜神经节细胞复合体的相关参数分析 陈晨,李东辉,王静怡,龙琴(701)

圣约翰草提取物对慢性不可预知性应激致小鼠抑郁模型的影响

..... 傅松年,王江涛,罗福祥,曾贵荣,李治建,马丽(706)

肌腱蛋白C在百草枯中毒肺损伤中的作用 张迪,刘倩倩,彭瑾瑾,刘志,刘晓伟,刘伟(711)

宫内发育迟缓大鼠胰腺骨保护素的表达及其对胰腺发育的影响 唐诗,辛颖(716)

孤立性血尿儿童血尿类型与肾脏病理类型的关系 朱迪,祝雪妍,罗钢(722)

右美托咪定复合不同镇痛药物静脉自控镇痛对胸腔镜下肺癌根治术患者术后睡眠质量的影响

..... 遂欣宇,苗壮,杨昕,侯千嵩,周发忱,闻庆平(727)

脑脊液/脑内室体积对高血压性脑出血患者立体定向微创穿刺引流术后再出血的预测价值

..... 吴昌松, 张波 (733)

D-二聚体与慢性心力衰竭院内死亡的相关性 佟菲, 王传合, 韩苏, 李影, 李志超, 孙志军 (737)

导致原发性 I 型肾小管酸中毒的 $SLC4A1$ 突变R388C致病机制的细胞学研究

..... 潘鑫, 李亚彩, 王晓黎 (743)

大鼠慢性肝损伤的线粒体功能障碍及其影响 张靓睿, 王诗琪, 王红昀, 董若瑶, 孟胜男 (747)

综 述

组蛋白甲基转移酶SUV4-20H的研究进展 赵丹洋, 姜红, 姜红堃 (752)

短篇论著

微探头内镜超声在直径≤1 cm的直肠神经内分泌瘤内镜治疗中的应用价值

..... 雷天霞, 王海星, 刘香, 郑永胜, 陈进忠, 吴建海 (757)

网络延伸护理在类风湿性关节炎患者中的应用 钟晓娜, 李丹, 秦沫婷 (760)

吞咽体操联合冰刺激改善重度颅脑损伤患者吞咽功能的效果 姜楠, 李光宇, 刘琰 (763)

本期责任编辑 武玉欣

期刊基本参数:CN21- 1227/R * 1951 * m * A4 * 96 * zh * P * ¥ 15.00 * 2 100 * 19 * 2020-8* n

JOURNAL OF CHINA MEDICAL UNIVERSITY

Monthly Vol. 49 No.8 (Sum No.350) August 2020

CONTENTS IN BRIEF

Original article

- Application of fluorescent protein-based technique in tracing the dynamic changes of actin microfilaments in brain microvascular endothelial cells *DU Shusong, ZHAO Weidong* (673)
- Protective mechanism of 5-hydroxy-1-methylhydantoin against lung injury induced by paraquat poisoning *GAO Lina, WANG Guang, YUAN Huiya, LIU Junting* (679)
- Effect of cholecalciferol cholesterol emulsion on pulmonary surfactant in a mouse model of acute lung injury *LI Ye, LI Binchao, ZHANG Yalin, LIU Ning, LIU Zuwang, KONG Juan* (685)
- Effect of Wuzhi capsule on increasing the blood concentration of tacrolimus in the treatment of idiopathic membranous nephropathy *ZHANG Junxiao, ZHENG Jiannan, YANG Weiguang, FAN Qiuling, YAO Li, LIU Linlin* (690)
- Proteomic analysis of lysine acetylation in mouse lens epithelial cells under high-glucose microenvironment *HAN Xiao, YAN Qichang, WANG Xinling* (694)
- Analysis of parameters related to the macular ganglion cell complex in patients with high myopia *CHEN Chen, LI Donghui, WANG Jingyi, LONG Qin* (701)
- Effects of St. John's wort extract on a mouse model of chronic unpredictable stress-induced depression *FU Songnian, WANG Jiangtao, LUO Fuxiang, ZENG Guirong, LI Zhijian, MA Li* (706)
- Tenascin-C participates in the process of paraquat-induced lung injury *ZHANG Di, LIU Qianqian, PENG Jinjin, LIU Zhi, LIU Xiaowei, LIU Wei* (711)
- Osteoprotegerin expression in the pancreas of intrauterine growth retardation rats and its effect on pancreatic development *TANG Shi, XIN Ying* (716)
- Relationship between the type of hematuria and renal pathological type in children with isolated hematuria *ZHU Di, ZHU Xueyan, LUO Gang* (722)
- Effect of patient-controlled intravenous analgesia with dexmedetomidine and other analgesics on post-operative sleep quality in patients undergoing thoracoscopic radical resection of lung cancer *LU Xinyu, MIAO Zhuang, YANG Xin, HOU Qianhao, ZHOU Fachen, WEN Qingping* (727)

- Predictive value of CSF/ICV on rebleeding in patients with hypertensive intracerebral hemorrhage after stereotactic minimally invasive puncture and drainage WU Changsong, ZHANG Bo (733)
- Association between D-dimer levels and in-hospital mortality in patients with chronic heart failure TONG Fei, WANG Chuanhe, HAN Su, LI Ying, LI Zhichao, SUN Zhijun (737)
- Cytological study of the mechanism of *SLC4A1* mutant R388C causing primary type I tubular acidosis PAN Xin, LI Yacai, WANG Xiaoli (743)
- Effect of mitochondrial dysfunction introduced by chronic liver injury in rats ZHANG Liangrui, WANG Shiqi, WANG Hongyun, DONG Ruoyao, MENG Shengnan (747)

Review

- Research progress on SUV4-20H histone methyltransferase ZHAO Danyang, JIANG Hong, JIANG Hongkun (752)

Short article

- Application of endoscopic ultrasonography using a miniature probe scanner in the endoscopic treatment of rectal neuroendocrine tumors with diameters of ≤ 1 cm LEI Tianxia, WANG Haixing, LIU Xiang, ZHENG Yongsheng, CHEN Jinzhong, WU Jianhai (757)
- Application of network extended nursing in patients with rheumatoid arthritis ZHONG Xiaona, LI Dan, QIN Muting (760)
- Therapeutic effect of swallow training combined with ice stimulation on swallowing function in patients with severe traumatic brain injury JIANG Nan, LI Guangyu, LIU Yan (763)

Executive Editor: WU Yuxin

本刊英文编校由 Editage(意得辑)负责